
 

Dagsorden og referat 
Dato: 24. januar 2024 Tidspunkt: 17.00- 19.00 Sted: Mødelokalet 

Mødedeltagere:  
Christian Lagoni 
Claus Bisgaard 
Karsten Risgaard 
Ellen Eskelund 
Eline Crossland 
Kasper Høegh Stjernvik 
Lise Bach-Sørensen 
Noor Hanna 
 
Anders Møller Sommer 
Anton Boel Dahlgaard 
 
Anne Rafn 
Lars Adamsen 
 
Kåre Printz Ringbæk 
Susie Søndergaard 

Referent: Anne Rafn 
Mødeleder: Eline Crossland 

 
Afbud: 
Ellen Eskelund 
Karsten Risgaard 
Claus Bisgaard 
Anders Møller Sommer 
Anton Boel Dahlgaard 
 

 

Punkt Hvad skal vi udrette? Beslutninger/bemærkninger 

Godkendelse af dagsorden  Godkendt 
 

Nyt fra/meddelelser: 
Formanden 
Ledelsen 
Medarbejdere 
Elevrådet 

Orientering Formanden 
Der har været afholdt formøde til skolerådsmødet på 
Nørrevangsskolen. 
 
Ledelsen 
Skole og uddannelsesudvalget har bedt forvaltningen om at 



undersøge økonomi/faciliteter i forbindelse med etablering af 
klubtilbud flere steder i kommunen - herunder på vores skole. 
 
Der har været afholdt pædagogisk aften for det samlede 
personale i sidste uge. Aftenen blev brugt på at drøfte 
forskellige tiltag, der kunne sættes i værk i næste skoleår. 
 
Onsdag før jul blev der ligeledes afholdt pædagogisk aften for 
hele personalet. Omdrejningspunktet for aftenen var 
teambuilding. 
 
Sidste dag før jul bød igen i år på kirkegang for alle eleverne. 
Dagen blev afsluttet i fællesskab mediateket. Denne gang 
med “hus-orkester” og sang af en pige fra 3. klasse. 
 
Ledelsen er i gang med forberedelserne til 
skoleudviklingssamtalen 
 
Den kommunale skoleudviklingsplan er bortkastet. Et skriv fra 
skolebestyrelsen i forhold til reetableringen af baldakinerne 
vil være oplagt.  
 
Medarbejdere 
Der har været afholdt øveprøver (skriftlige prøver) for 8. og 9. 
årgang i uge 2. Klasserne prøvede kræfter med matematik, 
dansk og tysk/engelsk 
 
Elevrådet 
Undervisningsmiljørepræsentanterne vil rundt i klasserne og 
snakke om, hvordan eleverne selv kan være med til sikre, at 
toiletterne er fine.  



I december solgte elevrådet æbleskiver. Der var et fint salg, 
men en lille fortjeneste. Der overvejes derfor at sælge noget 
andet i stedet. 
Elevrådet drøfter også, hvordan de ønsker at bruge de penge, 
de tjener. 
 

Drøftelse af brug af de udvidede 
frihedsgrader 

Regeringen har besluttet at forlænge de 
udvidede frihedsgrader i folkeskolen for 
skoleåret 2024/25. Indstilling fra 
skoleledelsen i arbejdet hermed i høring i 
skolebestyrelsen. 
Konkret fremsætter skoleledelsen et ønske 
om muligheden for forkortelse af 
skoledagen. 
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm
/2023/nov/231122-ny-aftale-udvidede-
frihedsgrader-i-folkeskolen-forlaenges 
 

De udvidede frihedsgrader, der bla. omhandler skoledagens 
længde og kompetencedækning, er forlænget for endnu et år 
(kommende skoleår). Det er en etårig aftale, men Regeringen  
drøfter en permanent ordning.  
 
Det giver skolen mulighed for at forkorte skoledagen mere 
end i år.  
Bestyrelsen drøftede muligheden og bedt ledelsen komme 
med et udspil hertil til næste møde.  

Skolerejse Et attraktivt udskolingsmiljø er væsentligt i 
at kunne fastholde eleverne i udskolingen.  
Et led i det kunne være skolerejse – det 
ønskes drøftet på skolebestyrelsesmøde. 
Nedenstående grundlag gennemgås på 
mødet. 
https://www.retsinformation.dk/eli/mt/19
99/12 
 

Vi ønsker at fastholde eleverne i udskolingen. Det kræver nye 
indsatser/aktiviteter.  
Nuværende aktiviteter - særligt for udskolingen: 
Night Basket, Hockeylavn, ungdomsskolehold (skolens lærere) 
 
Nye initiativer kunne være en skolerejse på 9. årgang. 
 
Skolebestyrelsen skal give skolen lov til, at klasserne spørges 
og til at skolen må opkræve et frivillig økonomisk bidrag. 
 
Hvis bestyrelsen giver skolen lov hertil, skal der udarbejdes et 
princip for skolerejser. 
Bestyrelsen bakker op om, at der arbejdes videre hermed. 
Ledelsen laver udkast til princip til næste bestyrelsesmøde 
 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/nov/231122-ny-aftale-udvidede-frihedsgrader-i-folkeskolen-forlaenges
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/nov/231122-ny-aftale-udvidede-frihedsgrader-i-folkeskolen-forlaenges
https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2023/nov/231122-ny-aftale-udvidede-frihedsgrader-i-folkeskolen-forlaenges
https://www.retsinformation.dk/eli/mt/1999/12
https://www.retsinformation.dk/eli/mt/1999/12


Værdigrundlag Genbesøge skolens værdigrundlag på 
hjemmeside 

1. Ny overskrift 

2. 2. Antimobbestrategi skal flyttes 

herunder 

3. Henvisning til bekendtgørelse 

 
Ændring/beslutning 

Overskrifterne “Værdigrundlag” og “Regler” ændres på 
skolens hjemmeside til at hedde “Værdiregelsæt” og 
“Ordensregler”. 
Ligeledes “flyttes” skolens antimobbestrategi på 
hjemmesiden, så den ligger sammen med værdigrundlaget. 
 
Ledelsen vil gerne tilføje en henvisning til bekendtgørelsen 
om fremme af god orden i folkeskolen til dette afsnit. 
 
På næste bestyrelsesmøde drøftes dette 
 

Suppleringsvalg Videre proces Der skal afholdes suppleringsvalg til skolebestyrelsen. 
 
Der skal nedsættes en valgbestyrelse, bestående af formand 
(Eline), skoleleder (Lars) og  en repræsentant fra bestyrelsen 
(Christian). Valgbestyrelsen  
 
Forslag til plan for suppleringsvalget blev præsenteret. 
Planen er godkendt 
 

Evt.   

 


